

Franckesche Stiftungen zu Halle

Lebenslauf von Peter Paul Toppertzer.

Toppertzer, Peter Paul

Halle (Saale), 23.12.1711

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210330](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210330)

329
Petrus Paulus Toppertzer natus est An.
1515 LXXXVII. d. XI Decembr. Varallii, op-
pida ad castellum Seper-Var in Comitatu
Seperusensi regni Hung. sito. Parentibus Pavi-
le Toppertzer et Catharina Kunziusica
quorum cura Civitati christianae adscriptus
et quum paulo adolevisset, Praeceptores cum so-
pontificii hosque inter et P. P. Jesuita literis
instruendum susceperunt. Decennem Parentes
in Gymnasium Leutschovienae Evangelicorum
miserunt; inde post quinquennium Getteslinum
in Finnaviam atque post in Collegium Eperionse
statum olim Evangelicorum, nunc iterum temporum
difficultate Jesuitarum:) abiit. Hinc exiit sub
disciplina Joh. Rezikii Collegii Dorici. biennio
et Parentum sententia in Saxoniam profectus Wettin-
ae subivit et studio Theol. a. 1708 se addixit ac
eo D. Val. Ernest. Coescherum auscultavit. Divina
utem factum Clementia, ut Halam a. 1709 d. 1 Julii
profectus Fridericianae Civem daret. Celebrat in ea
et multa sibi a DED collata beneficia, eorumque
in postremo habet loco, quod, d. 23. Januarii a. 1710.
instit. quae in Orphanotropheo audiunt publice, ac ite-
in Anglicanae ^{et} Moecenates suos sibi dedit. Admotus
quod et hodie eum alit. Proposui d. 23. Mart. 1711. a. XI
curata ut hac amoris divini testimonia perspicere, et
ad sibi velint, tandem perciperem.